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           ROMANIA 
   JUDETUL IALOMITA 
CONSILIUL LOCAL BALACIU 
 
 
 

P R O C E S   V E R B A L    
Incheiat astazi 18.02.2016 

 
 
 

In sedinta extraordinară a Consiliului Local Balaciu,la care participă urmatorii consilieri: 
Bustea Vasile – având si functia de viceprimar al comunei, Mereuţă Aurelia , Radu Ion,Velicu 
Victor , Sambetianu Viorica,  , Toma Gheorghe, Simion Nicoleta, Vataselu Constantin,Soare 
Vasilica . 

Au fost absenti nemotivat: Dănescu Cristian si David Daniel. 
La sedinta a mai participat :Mihu Cornel-primarul comunei, Trandafir Alexandru Viorel 

- secretarul comunei Balaciu şi Andronache Dan- consilier compart.buget, programe-
prognoze.La sedinţă este prezent şi cetăţeanul Chiosea Vasile Marian. 

Şedinţa este condusă de d-nul consilier Vătăşelu Constantin. 
Se dă cuvântul secretarului comunei pentru a da citire procesului verbal al şedinţei 

consiliului local din data de 03.02.2016.Deoarece nu sunt obiectii cu privire la conţinutul 
procesului verbal,acesta se supune votului consilierilor locali,fiind aprobat cu 9 voturi 
<pentru>. 

Preşedintele de sedinţă prezintă spre aprobare proiectul ordinii de zi:  
1. Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei scolare de pe raza comunei Balaciu în 

anul şcolar 2016-2017,însoţit de : 
  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de actiuni şi lucrări de interes local pe 
anul 2016, ce vor fi executate de către beneficiarii de ajutor social,conform Legii 
nr.416/2001cu modificările şi completările ulterioare,însoţit de : 

  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 
    3.    Proiect de hotărâre privind aprobarea plafonului pentru publicarea debitorilor care   
             înregistrează obligaţii de plată restante,însoţit de:  
  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 
       4.   Proiect de hotărâre pentru modificarea HCL Balaciu nr.23/10.12.2015 privind stabilirea  
          impozitelor şi taxelor locale,însoţit de: 
  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 
     5.   Proiect de hotărâre privind acoperirea deficitului secţiunii de funcţionare, sursa E  
             ,,bugetul local de venituri şi subvenţii,, din excedentul anului 2015,însoţit de: 
  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 
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              6.    Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici şi a  
                    documentaţiei  faza proiect tehnic de execuţie, aferentă obiectivului de investiţii  
                    ,,Asfaltare strada Piscului în lungime de 2384,54 m în comuna Balaciu, judeţul  
  Ialomiţa,, însoţit de: 

  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

      7.     Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local pentru anul 2016,însoţit de : 
  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

      8.    Proiect de hotărâre privind aprobarea propunerii de clasificare a unor drumuri de  
             exploatare,în categoria drumurilor comunele ,însoţit de : 

  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

    9.     Întrebări şi interpelări 
D-nul primar solicită consiliului local să fie de acord cu suplimentarea ordinii de zi cu 

încă un punct,respectiv punctul 9 de pe ordinea de zi să devină punctul 10 iar la punctul 9 să 
fie supus dezbaterii proiectul de hotărâre pentru abrogarea HCL nr.25/10.12.2015 privind 
organizarea structurii de specialitate cu atribuţii în domeniul urbanismului şi amenajării 
teritoriului.Motivează urgenta adoptării proiectului, prin faptul că la această dată HCL Balaciu 
nr.25/10.12.2015 nu poate fi pusă în aplicare iar pe de altă parte împiedică obţinerea avizului 
din partea CJ Ialomita, situaţie ce duce la imposibilitatea eliberării certificatelor de urbanism 
si a autorizaţiilor de construire . 

Se supune la vot propunerea d-lui primar care se aprobă în unanimitate. 
Se supune la vot proiectul ordinii de zi,cuprinzând 10 puncte, care se aprobă cu 9 
voturi <pentru>. 

 La punctul 1 al ordinii de zi ,d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre. 
 D-na Sambetianu Viorica prezintă raportul comisiei de specialitate,care avizează 
favorabil proiectul de hotărâre.  
  Secretarul comunei prezintă avizul conform al ISJ Ialomita şi raportul 
compartimentului  de specialitate,care avizează favorabil proiectul de hotărâre. 
 Deoarece nu sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
adoptă cu  9 voturi<pentru> Hotărârea nr.3/2016. 
 La punctul 2 al ordinii de zi , d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre 
 D-na Sambetianu Viorica prezintă raportul comisiei de specialitate,care avizează 
favorabil proiectul de hotărâre.  
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului  de specialitate,care avizează 
favorabil proiectul de hotărâre. 
 Luări de cuvânt: 
 D-na Sambetianu Viorica solicită ca în şedinţă să fie prezentati individual beneficiarii 
Legii 416/2001 şi condiţiile de acordare a ajutorului. 
 D-nul viceprimar prezintă situaţia solicitată. 
 Secretarul comunei prezintă modul de stabilire al ajutorului şi al orelor de muncă la 
care sunt obligaţi. 
 D-na Mereuţă Aurelia arată că executarea orelor de muncă şi a calităţii lucrărilor 
trebuie monitorizată pentru că în localitate este foarte multă mizerie (resturi de ambalaje, 
vegetaţie netăiată,etc.).Acest lucru denotă că nu se fac lucrările trecute în plan. 
 D-nul primar arată că situaţia de la Balaciu este bună faţă de alte localităţi.Cei de la 
ajutorul social au fost folosiţi şi la şcoală. 
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 D-na Soare Vasilica arată că anul trecut a văzut întâmplător cănd erau văruiţi pomii de 
la soseaua natională,lucrare făcută de mântuială. 
 D-nul Velicu Victor arată că pe marginea suvitei de la Crăsani sunt numai resturi si 
gunoaie care nu au fost adunate niciodată.Curtea scolii din Crăsani este plină de vegetaţie 
arboricolă şi solicită să se găsească o soluţie privind  darea unei utilităţi pentru această 
clădire. 
 D-na Sambetianu Viorica crede că in interiorul clădirii si-au făcut adăpost animalele  
sălbatice, având în vedere că scoala nu a mai fost deschisă de ani de zile. 
 Deoarece nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
adoptă cu  9 voturi<pentru> Hotărârea nr.4/2016. 
 La punctul 3 al ordinii de zi , d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre 
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de specialitate,care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre.  
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului  de specialitate,care avizează 
favorabil proiectul de hotărâre. 
 Luări de cuvânt: 
 D-na Mereuţă Aurelia solicită secretarului comunei mai  multe lamuriri cu acest 
proiect. 
 Secretarul comunei arată că această obligatie a autorităţilor locale este o noutate 
adusă de noul cod fiscal, care lasă la latitudinea consiliului local stabilirea plafonului. 
 Deoarece nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
adoptă cu  9 voturi<pentru> Hotărârea nr.5/2016. 
 La punctul 4 al ordinii de zi , d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre 
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de specialitate,care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre.  
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului  de specialitate,care avizează 
favorabil proiectul de hotărâre. 
 Deoarece nu sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
adoptă cu  9 voturi<pentru> Hotărârea nr.6/2016. 
 La punctul 5 al ordinii de zi , d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre 
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de specialitate,care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre.  
 D-nul Andronache Dan, consilier în cadrul compartimentului buget prezintă raportul 
compartimentului  de specialitate,care avizează favorabil proiectul de hotărâre.Acesta arată 
că în anul 2015 cheltuielile la serviciul de alimentare cu apă au fost mai mari decât veniturile 
iar acest deficit se finantează din excedentul anilor anteriori.Consideră că preţul la apă este 
foarte mic, dar şi aşa sunt foarte multe persoane care au restante sau nu plătesc deloc apa. 
După aprecierea sa debitele neîncasate sunt de ordinul zecilor de mii RON.  
 Luări de cuvânt: 
 D-na Mereuţă Aurelia solicită să se ia masuri împotriva celor care nu plătesc. 
 Deoarece nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
adoptă cu  9 voturi<pentru> Hotărârea nr.7/2016. 
 La punctul 6 al ordinii de zi , d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre cu precizarea 
că din 2013 de la întocmirea proiectului preturile materialelor şi manoperei sau modificat şi 
trebuiau ajustate. 
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de specialitate,care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre.  
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului  de specialitate,care avizează 
favorabil proiectul de hotărâre. 
 Luări de cuvânt: 
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 D-na Simion Nicoleta arată că din 2013 de la prima aprobare a proiectului a trecut 
foarte mult timp şi speră ca anul acesta să se concretizeze . 
 Deoarece nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
adoptă cu  9 voturi<pentru> Hotărârea nr.8/2016. 
 La punctul 7 al ordinii de zi , d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre 
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de specialitate,care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre.  
 D-nul Andronache Dan, consilier în cadrul compartimentului buget prezintă raportul 
compartimentului  de specialitate,care avizează favorabil proiectul de hotărâre. 
 D-nul secretar prezintă minuta sedintei publice de dezbatere a bugetului local, cu 
propunerile făcute de cetăţeni, respectiv de a se aloca bani pentru actualizare PUG şi 
rectificare titluri de proprietate în vederea realizării planurilor parcelare.  
 Luări de cuvânt: 
 D-nul Chiosea Vasile Marian solicită d-lui preşedinte de şedinţă permisiunea de a se 
adresa consiliului local şi arată că a dorit să participe la sedinta de consiliu, tocmai pentru a 
argumenta, aşa cum a făcut-o şi în şedinta de dezbatere a bugetului, necesitatea alocării de 
resurse pentru actualizare PUG şi rectificare titluri de proprietate în vederea realizării 
planurilor parcelare.Aceste două aspecte au un impact negativ cu implicatii financiare mari si 
asupra mediului de afaceri dar si asupra încasărilor la bugetul local. 
 D-na Mereuţă Aurelia solicită d-lui contabil mai  multe lamuriri pentru sumele acordate 
scolii, pentru că nu a văzut bani alocati pentru grădinită,care în prezent nu funcţionează.De 
ce? 
 D-nul contabil prezintă din nou sumele solicitate de conducerea scolii si pe cele 
propuse spre aprobare. 
 D-nul primar arată că lucrările la grădiniţă au fost recepţionate dar cei de la Electrica 
nu au bransat clădirea la curent. 
 D-na Mereuţă Aurelia arată că a solicitat de peste trei ani să fie alocati bani pentru 
reparatia gardului de la cimitirul Balaciu dar nu vede prinsă în buget nicio sumă cu această 
destinaţie. 
 D-nul contabil arată că pentru această lucrare trebuie făcut proiect,ca să stie ce sumă 
prinde în buget. 
 D-na Mereuţă Aurelia face propunerea ca sumele prevăzute în proiect pentru ziua 
comunei,ziua scolii si asociaţia sportivă să fie respinse iar banii să fie alocati pentru dotarea 
căminului cultural care nu are scaune, încălzire, cortină,etc. 
 Se supune la vot propunerea d-nei Mereuţă care întruneste 5 voturi <pentru>, un vot 
<împotrivă> şi 3 <abţineri>.Având în vedere numarul insuficient de voturi <pentru>, 
propunerea nu este aprobată.  
 Deoarece nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre în 
forma iniţiată de primar şi se adoptă cu  7 voturi<pentru> şi 2 voturi <împotrivă> 
Hotărârea nr.9/2016. 
 La punctul 8 al ordinii de zi , d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre 
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de specialitate,care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre.  
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului  de specialitate,care avizează 
favorabil proiectul de hotărâre  
 Deoarece nu sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
adoptă cu  9 voturi<pentru> Hotărârea nr.10/2016. 
 La punctul 9 al ordinii de zi , d-nul primar prezintă proiectul de hotărâre. 
 Secretarul comunei prezintă avizul de legalitate favorabil proiectului de hotărâre  
 Deoarece nu sunt înscrieri la cuvânt, se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
adoptă cu  9 voturi<pentru> Hotărârea nr.11/2016. 
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 La punctul 10 al ordinii de zi,secretarul comunei prezintă consiliului local cererile şi 
petiţiile adresate de cetăţeni,astfel: 
 - cererea nr.2/17.02.2016  a d-lui Angelescu Gabriel din Urziceni, administratorul unei 
societăţi comerciale, care solicită consiliului local să aprobe scoaterea la licitatie în vederea 
concesionării a unui spaţiu proprietatea comunei,în vederea deschiderii unui magazin. 
 Se aprobă în unanimitate comunicarea unui acord de principiu, urmând ca la şedinţa 
viitoare să fie invitat şi petentul pentru a expune intenţiile sale. 
 - cererea nr.1 din 17.02.2016 a d-nei Ana Tigănilă din Căzăneşti, care este şi prezentă 
la şedinţă, prin care solicită concesionarea unui teren agricol în suprafaţă de circa 7 ha, situat 
în nordul statiei de alimentare cu apă, în vederea realizării unei livezi,arbusti fructiferi, 
trandafiri şi plantaţie Paulownia. 
 Se solicită secretarului comunei să prezinte situaţia juridică a terenului.Acesta 
precizează că terenul se află în intravilan,face parte din domeniul privat al comunei, nu are 
documentatie cadastrală şi nu este intabulat.Pentru acest teren mai există o hotărâre a 
consiliului local de prin 2006, care nu a fost pusă în aplicare, privind lotizarea terenului 
pentru construcţia de locuinţe.  
 Se dă cuvântul petentei explică că are intentii serioase de a concesiona şi  în situaţia 
aprobării concesiunii, formalităţile să fie finalizate până  în toamnă, pentru a putea începe 
plantarea. 
 Se aprobă în unanimitate comunicarea unui acord de principiu, urmând ca după 
îndeplinirea formalităţilor terenul să fie scos la licitatie. 
 Deoarece nu mai sunt discuţii, preşedintele de şedinţă declară închise lucrările 
şedinţei.   
 Rezultatul votului exprimat de consilieri,pentru proiectele de hotărâre înscrise pe 
ordinea de zi,este următorul: 
 

VOT Nr. 
Crt

. 

Numele si 
prenumele 

consilierului 
Pr.1 Pr.2 Pr.3 Pr.4 Pr.5 Pr.6 Pr.7 Pr.8 Pr.9 

1 Bustea Vasile Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 

2 Mereuta Aurelia Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Impotriă Pentru Pentru 

3 Toma Gheorghe Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 

4 Velicu Victor Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 

5 Radu Ion Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 

6 Simion Nicoleta Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Impotrivă Pentru Pentru 

7 David Daniel Absent Absent Absent Absent Absent Absent Absent Absent Absent 

8 Sambetianu Viorica Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
9 Vataşelu Constantin Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 

10 Danescu Cristian Absent Absent Absent Absent Absent Absent Absent Absent Absent 

11 Soare Vasilica Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 

 
 Drept care am încheiat prezentul proces verbal. 
 
  PRESEDINTE DE SEDINTA            S E C R E T A R 
         Vătăşelu Constantin                           Alexandru Viorel Trandafir 


